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Valmistelija Kaupunginjohtaja Henrik Kiviniemi 

 
Kuntalain 16 §:n mukaan valtuutettujen lukumäärästä päättää valtuusto. 
Pyhäjärven kaupungin asukasluku 31.7. 2024 oli 4742 (ennakko). 
 
Valtuutettuja valitaan pariton lukumäärä kunnan asukasluvun perusteella 
seuraavasti: 
 
Asukasluku  Valtuutettuja vähintään 
enintään 5 000  13 
5 001 - 20 000 27 
20 001 - 50 000  43 
50 001 - 100 000  51 
100 001 - 250 000 59 
250 001 - 500 000  67 
yli 500 000  79 
 
Jollei valtuusto tee päätöstä valtuutettujen lukumäärästä, valtuutettuja 
valitaan laissa säädetty vähimmäismäärä.  
 
Valtuuston päätös vähimmäismäärää suuremmasta lukumäärästä tai 
aiemman päätöksen muuttamiesta on ilmoitettava oikeusministeriölle 
vaalivuotta edeltävän vuoden loppuun mennessä. Valtuuston päätös 
valtuutettujen määrästä voidaan panna täytäntöön ennen kuin sitä koskeva 
päätös on saanut lainvoiman.Täytäntöönpanoon ei kuitenkaan saa ryhtyä, 
jos hallintotuomioistuin kieltää täytäntöönpanon. 
 
Kuntalain 16 §:ssä  pykälässä tarkoitettu asukasluku määräytyy 
väestötietojärjestelmästä ja Väestörekisterikeskuksen varmennepalveluista 
annetussa laissa(661/2009) tarkoitetussa väestötietojärjestelmässä 
vaalivuotta edeltävän vuoden marraskuun 30 päivän päättyessä olevien 
tietojen mukaan. 
 
Valtuutettujen lukumäärän säilyttäminen entisellään on perusteltua 
toimivalla luottamushenkilöhallintoperiaatteella, joka edellyttää Pyhäjärven 
kaupungin eri toimielimissä olevan riittävästi valtuutettuja 
luottamushenkilöinä. 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Kiviniemi Henrik 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuutettujen 
lukumäärä on 27 valtuutettua valtuustokaudella 1.6.2025-31.5.2029. 
 

Päätös Raija Leppäharju esitti, että kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuus-
tolle, että valtuutettujen lukumäärä on 21 valtuutettua valtuustokaudelle 
1.6.2025-31.5.2029. 
Perustelut: Valtuuston päätettävissä olevat asiat ovat merkittävästi vähen-
tyneet soteasioiden siirtyessä hyvinvointialueelle. Lisäksi kuntalain mukaan 
alle 5000 asukkaan kunnassa riittäisi 13 valtuutettua. 
 
Harri Lehto kannatti Raija Leppäharjun tekemää esitystä. 



 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty pohjaehdotuksesta poikkeava 
kannatettu muutosehdotus asiasta, joten asiasta on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja teki äänestysjärjestys ja -tapaesityksen. Ne, jotka 
kannattavat kaupunginjohtajan päätösehdotusta (pohjaehdotusta) 
äänestävät JAA. Ja ne, jotka kannattavat Raija Leppäharjun esitystä, 
äänestävät EI. Äänestys suoritetaan nimenhuutoäänestyksenä. 
Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen äänestysjärjestyksestä ja -tavasta. 
 
Suoritettiin äänestys, jossa annettiin viisi (5) JAA ääntä (Jouni Jussinniemi, 
Eeva-Riitta Pappila, Erkki Kärkkäinen, Mauri Parttimaa, Teija Mykkänen) ja 
kaksi (2) EI ääntä (Raija Leppäharju, Harri Lohva). 
 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginjohtajan päätösehdotus on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi äänestyksen tuloksena 5-2. 

 
 


